James - Pearls for Wise Living Session 4
1. The key message of this lesson (and of the entire book of James) is repeated multiple times in James 14-26. Read verses 14, 17, 18, 20, and 26. What is it?
1.  這一課(和全夲雅各伯書）最重要的信息在第14-26節裡重覆又重覆述說。請閱第14﹐17﹐18﹐20 & 26。看它有甚麼信息?
Examples of Dead Faith (James 2:14-19)
死的信德 (雅2﹕14-19)
2. a. How would you explain the kind of faith that the man -has inverse 14?
2. a. 怎樣解說在第14節裡那人的信德﹖
b. In what way does that same man hope to profit by his faith? Will he? (See also Catechism No. 837.)
b. 那人希望怎樣從信德裡得益﹖他會成功嗎﹖(請看天主教教理837)

3. Think about it: Go back to James 1 and re-read verses 19-21 in light of this. Why is "the implanted word," once received, "able to save your souls"?
3.  請思考﹕請再一次看雅1:19-21。為甚麼那扎根在我們心裡面的聖言能拯救您的靈魂﹖
4. Gospel Connection: Starting in verse 15, James gives a concrete example of someone who pays lip-service to faith by wishing someone good but not actually helping them. He does this to show that faith in itself is not enough; it is dead. Read Matthew 7:21. How did Jesus teach the same thing?
4.  連接到福音﹕從第15節開始﹐雅各伯說出了一個信念上只祝願別人，但卻不加援手，流於只說不做的例子。他這樣說是想告訴我們﹐單憑信德是沒用的﹐那是死的信德。請閱瑪7:21。耶穌怎樣告訴我們同一樣的事﹖
5. Every morning and night, a Jew must recite the Shema (Deuteronomy 6:4ff which begins "Hear, O Israel: The LORD our God is one LORD") —a declaration of belief in the One God that distinguishes them from many other religions. Is that enough, according to James in verse 19? Why or why not?
5.  每早上和晚上﹐猶太人必須唸 Shema (申6:4ff - 開始是“以色列！你要聽：上主我們的天主，是唯一的上主…”) 這是宣告他們信的神只有一個﹐有別於許多其他宗教的信仰。根據雅各伯在第19節所講的﹐這樣做足夠嗎﹖為甚麼﹖
6. Living Tradition: In the Catechism, read the last sentence of No. 1814 and all of 1815, which draws a parallel between "works" in James 2 and "hope and love." What happens when faith is cut off from love?
6.  連接到現實生活﹕請看天主教教理1814的最後一句﹐和1815全部，它把雅2裡的“實行”和“望與愛”對比。如果信德沒用愛﹐將會怎樣﹖
Examples of Living Faith (James 2:2-26)
活的信德的例子 (雅2﹕20-26)
7. Read verses 20-24. James argues that Abraham, our father and a great model of faith, was "justified by works and not by faith alone." Why? (You can find the original stories he refers to and quotes from in Genesis 22:1-18 and Genesis 15:6.)
7.  請閱第20-24節。雅各伯說﹐我們的祖宗亞巴郎「信德之父」，不是單憑信德﹐而是由於行為而成義。為甚麼﹖(也請看創22:1-18 和15:6)
8. Verse 23 says Abraham "was called the friend of God." Read John 15:14. When are we considered friends of Jesus?
8.  在第23節裡﹐亞巴郎被稱為“天主的朋友”。請閱若15:14。我們怎能成為耶穌的朋友﹖
9. Read Philippians 2:12-13. What does this add to your understanding of the relative roles of faith and works in salvation?

9.  請看斐2:12-13。這章節怎樣增加你對「信德」和「行為」在救恩中相關角色的了解﹖
10. James' second example of living faith is Rahab: a Gentile and a prostitute. If you don't know her story, read it in Joshua 2 and Joshua 6:17-25. She is a critical example of saving faith because Jews considered Gentiles to be completely outside the family fold. Rahab believes that "the LORD your God is he who is God in heaven above and on earth beneath" (Joshua 2:11)—yet what reason is given by James for her justification? (See also Hebrews 11:31.)
10. 雅各伯用辣哈布的例子再一次描述活的信德。她是一位外邦人和妓女。如果你對她的故事不熟悉﹐請看蘇2和蘇6:17-25。猶太人覺得外邦人決不能加入天主的大家庭﹐所以辣哈布的故事是有關救恩和信德一個很重要的例子。辣哈布相信“上主你們的天主，就是上天下地的天主”(蘇2:11) - 而雅各伯提出那個原因﹐說辣哈布因行為而成義﹖(請看 雅2:25和 希11:31)
11. Elaborate on the image James uses in verse 26. How does a human body demonstrate the truth that faith apart from works is dead?
11. 請闡述雅各伯在第26節用的比喻。身體又怎樣顯示出沒用行動的信德是死的﹖
